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Úvod: 

Na úvod tradičně uvádím v hodnotící zprávě důvody pro ustanovení RK, které jsou zároveň cílem její 
činnosti: 

1. možnosti vzájemné výměny zkušeností mezi kraji, přebírání pozitivních projektů a postupů 
a tím zlepšování fungování svazů a posunu našeho sportu dopředu; 

2. zlepšení komunikace a přenosu informací mezi VV, jeho odbornými komisemi a KSST  
3. možnosti hájit a prosazovat dohromady společný zájem krajských svazů v rámci ČAST 

Pro fungování byla zvolena obdobná forma, jako u odborných komisí, tj. ustanovení rozhodnutím VV 
včetně jmenování předsedy a místopředsedy. Předpokládaná frekvence jednání byla deklarována 
2x ročně, jednání se měli účastnit předsedové krajů či jejich zástupci a pozvaní hosté podle účelu 
jednání. 

Tentokrát bych si ale dovolil původní cíle RK doplniz o další, který přináší nová doba a požadavky, 
které přináší (zejména zřízení NSA, jako hlavního státního nástroje řízení sportu (Zákon o podpoře 
sportu č. .115/201 Sb.) a její aktivity). Je to  

4. ve spolupráci s VV ČAST udržet stolní tenis mezi 30 prioritními sporty v ČR 

 Více bude popsáno dále v hodnotící zprávě. 

 

Činnost RK v sezóně 2023/24 

V sezóně 23/24 probíhaly krajské soutěže i činnost RK zcela standardně. Z hlediska konání schůzek 
RK byl dodržen dohodnutý model schůzek Morava/Česko a navázalo se na dobrou zkušenost, 
pořádat jednání u příležitosti nějaké významné stolně tenisové akce. 

První schůzka v roce 2023, která proběhla tradičně před Konferencí ČAST v termínu 24.3.2023 a 
byla spojena s Mistrovstvím ČR mužů a žen v Havířově, patřila ještě do minulé sezóny a o jejím 
obsahu bylo referováno ve zprávě na Konferenci v roce 2023. Tuto schůzku zde připomínám proto, 
že přispěla k bezproblémovému průběhu následné Konference 2023, která byla volební, a tak se 
následující jednání RK odehrávalo již s nově zvoleným VV ČAST. 

Schůzka plánovaná na 2. polovinu roku se pak termínově posunula již podruhé do předvánočního 
období a konala se 17.12.2023 v Havlíčkově Brodě u příležitosti finále Českého poháru družstev. 
Zúčastnili se jí zástupci 13 krajů, omluven byl jen Jihomoravský, dále pak 3 členové VV (N. Endal, P. 
Bohumský, M. Henžel, další byli omluveni) a 2 hosté (L. Foff a H. Houdková). 

Zde je třeba zdůraznit, že změna složení VV přinesla i změnu přístupu ke krajským svazům 
(podrobněji v další části), přičemž garantem činnosti RK a tedy potažmo krajských svazů se stal 1. 
místopředseda VV P. Bohumský, což vidím jako pozitivní, protože lze předpokládat, že bude mít 
větší prostor pro komunikaci a zlepšování činnosti široké členské základny výkonnostního sportu. I 
nově zvolený předseda VV N. Endal deklaroval zlepšení podmínek činnosti krajů, jako jednu 
z hlavních priorit nového VV. 

Průběh jednání byl výše uvedeným významně poznamenán. Kromě tradiční agendy (financování 
krajů, informace VV a informace odborných komisí a informací z KS) byla hlavní část jednání 
věnována podpoře krajských svazů, která byla navržena ve 3 oblastech, a to Výměna zkušeností, 
profesionalizace činnosti KS (zřízení pozice krajských manažerů) a podpora rozvoje sportovní 
infrastruktury pro náš sport (podrobněji v další části zprávy). Významná informace na jednání se 



týkala přípravy a průběhu LODM v Jihočeském kraji. Dalším snad do budoucna přínosným 
projektem, který byl na jednání představen, a do které se budou moci a vlastně muset KS zapojit je 
projekt „Náborový web“, jenž je ve fázi závěrečného testování a měl by být postupně v průběhu 1. 
kvartálu 2024 zaváděn do praxe. 

Druhá schůzka, která je vždy uspořádána před Konferencí, byla naplánována na 24.3.2024 u 
příležitosti konání MČR mužů a žen dospělých v Praze. Termín stanoven až je však po odevzdání 
této zprávy pro Konferenci 2024, a tak o jejím obsahu nelze referovat, nicméně se domnívám, že by 
její výstup, o kterém bude informováno na Konferenci alespoň ústně, s ohledem na plánovaný 
program mohl přinést významný posun v činnosti krajských svazů. 

 

Naplňování cílů RK a priorit VV 

Původně definované hlavní cíle RK jsou vlastně podmnožinou nově definovaného cíle v úvodu 
zprávy, jenž jsem definoval jako: „ve spolupráci s VV ČÁST udržet stolní tenis mezi 30 prioritními 
sporty v ČR“ Co přineslo tento „nový cíl“? 

NSA (Národní sportovní agentura), zřízená jako hlavní státní orgán pro řízení sportu, přes který jsou 
rozdělovány veškeré státní prostředky plynoucí do sportu, postupně rozvíjí a precizuje systém 
dotační podpory různých sportovních aktivit, a k tomu pak vytváří sofistikované kontrolní systémy. 
Tyto aktivity přináší řadu požadavků na sportovní veřejnost (zejména Rejstřík sportu), včetně 
požadavků na vyšší samofinancování (vyšší minimální výběr evidenčních poplatků).  

Z důvodů omezených finančních zdrojů pak stanovila NSA kritéria prioritizace, podle nichž určila 30 
sportů, které budou preferovány a více finančně podpořeny. Je zásadní pro stolní tenis, který se do 
této kategorie dostal, aby se zde udržel, neboť jen to může udržet stávající úroveň a zajistit jeho 
další rozvoj. 

Hlavní kritéria prioritizace jsou sportovní výsledky, velikost členské základny, příslušné organizace 
a funkcionářské zázemí aj. Toto samozřejmě souvisí s udržením a rozvojem sportovní infrastruktury 
pro stolní tenis. Je hlavním úkolem VV udržení mezi prioritními sporty pro stolní tenis zajistit a KS se 
MUSÍ na tomto úkolu podílet.  

S výše uvedeným však souvisí neustálý nárůst požadavků NSA na přesná data, který přináší 
potřebu rychlejší komunikace s VV. To nelze spolehlivě zajistit na dobrovolné bázi, jak dnes KS 
fungují, a otevírá se tedy prostor pro argumentaci k zavedení profesionalizaci práce i na úrovni 
krajů (i po vzoru jiných sportovních svazů).  

Na toto téma již byly připraveny první materiály a zahájena seriózní diskuze jak na jednání RK, tak 
následně na půdě všech krajských svazů a samozřejmě ve vedení asociace. Následující období 
tedy přináší zásadní výzvu, kterou se buď podaří úspěšně uchopit a významně zlepšit podmínky 
pro stolní tenis, nebo se budeme každý rok obávat, že stolní tenis vypadne ze skupiny 
preferovaných sportů a budeme se potýkat s nedostatkem financí. 

Věřím, že se jako krajské svazy postavíme k této výzvě vstřícně a všem stolním tenistům se 
společně podaří udržet náš sport tam, kam dle našeho smýšlení patří. 

         

Zpracoval: Jiří Veselka 

  



 

Předkládám Vám zprávu o činnosti Komise vrcholového sportu ČAST za rok 2023. 

Komise vrcholového sportu (dále jen „KVS“) má na starost řízení vrcholového sportu v ČR ve 
stolním tenise. Týká se to jak kategorie dospělých, tak kategorií mládeže (juniorské a kadetské 
kategorie). 

KVS tedy stejně jako v minulých letech i v roce 2023 schvalovala návrhy trenérů všech 
reprezentačních družstev na složení reprezentačních týmů. Stejně tak schvalovala i jejich návrhy 
nominací na veškeré vrcholné akce jako byly např. ME jednotlivců mužů a žen, MS družstev mužů a 
žen či MEJ. 

 
Složení KVS se v průběhu roku 2023 nezměnilo. Komise pracovala v tomto složení: 
předseda KVS: Pavel Krpec 
členové KVS: Josef Plachý (reprezentační trenér mužů) 
                        Petr Nedoma (bez funkce v ČAST, nezávislý člen) 
                        Tomáš Vrňák (reprezentační trenér kadetek a koordinátor u mládežnické reprezentace) 
                        Karel Karásek (trenér SCM Ostrava a reprezentační trenér juniorů) 
                        Hana Valentová (předsedkyně KM) 
                        Iveta Vacenovská (členka VV, předsedkyně TMK)  
                        Kamil Koutný (trenér RCM Havířov) 

Komise se k řešení různých témat a otázek sešla během roku 2023 celkem šestkrát, a to v těchto 
termínech: 25.3., 1.6., 10.7., 1.8., 25.8. a 6.12. Mimořádně vzniklé záležitosti byly řešeny v okruhu 
realizačních týmů mládeže a dospělých. Pokud to situace vyžadovala, řešili jsme danou 
problematiku také na bázi online setkání (Zoom, Google Meet, Skype), popř. telefonicky.  

Mimo běžnou činnost a agendu jsme se při našich setkáních věnovali také hodnocení trenérů z 
vrcholných akcí roku 2023, jako např. (MEJ které proběhlo v Gliwicích, MS jednotlivců mužů a žen, 
které proběhlo v květnu v Durbanu, ME družstev mužů a žen, které proběhlo v září ve švédském 
Malmö, atd.)   
 
V roce 2023 bylo personální obsazení trenérských pozic u reprezentace stabilní  

 

Trenéři reprezentace ČR v roce 2023 

trenér reprezentace mužů: Josef Plachý 
trenérka reprezentace žen: Renáta Štrbíková 
trenér reprezentace kategorie U21: Josef Plachý  
trenérka reprezentace kategorie U21: Renáta Štrbíková 
trenér kategorie juniorů: Karel Karásek 
trenér kategorie juniorek: Jaroslav Mikeska 
trenér kategorie kadetů: Martin Merker 
trenér kategorie kadetek: Tomáš Vrňák (Tomáš je zároveň koordinátor mládežnické reprezentace)  

Jelikož v roce 2024 budou končit smlouvy jak trenérům reprezentace, tak trenérům SCM/RCM 
dojde ke změně struktury zejména u reprezentace mládeže. 
Hlavním trenérem pro chlapeckou složku, tedy pro kategorie juniorů a kadetů byl jmenován Martin 



Merker a pro dívčí složku, tedy pro kategorii juniorek a kadetek byl jmenován Jaroslav Mikeska. Oba 
budou mít plnou kompetenci a odpovědnost za danou složku. 
Tito trenéři budou spolupracovat s širším okruhem vybraných trenérů (zejména z řad trenérů 
RCM/SCM), kteří budou vybráni ve výběrovém řízení.  

 
V průběhu roku 2023 pokračoval program MŠMT na podporu sportujících studentů na vysokých 
školách – UNIS. Celý program zaštiťuje VIKTORIA, vysokoškolské sportovní centrum MŠMT. Byla 
podepsána smlouva na rok 2023 a v programu byli tito hráči a hráčky: Zdena Blašková, Anna 
Klempererová, Gabriela Štěpánová, Markéta Ševčíková, Jana Vašendová, Tomáš Martinko, Michal 
Blinka, Radek Skála a Jan Valenta.  

 
Pravidelné kondiční testování proběhlo opět na úrovni RCM/SCM a nově také v SPS. Testování 
proběhlo v květnu/červnu 2023 pod vedením Patrika Kaizra (kondičního trenéra ČAST) a prosinci 
2023 / lednu 2024 (pod vedením Patrika Kaizra a Romana Čecha). 
 
V činnosti vzdělávání velmi úzce spolupracujeme s Trenérsko-metodickou komisí (TMK), vedenou 
Ivetou Vacenovskou. Konzultujeme trenérské semináře a veškeré vzdělávání trenérů v ČR. 
Spolupracujeme také při školeních trenérů licence A a B, včetně výpomoci při závěrečných 
zkouškách. 

Naše komise také velmi úzce spolupracuje s Komisí mládeže, kterou vede Hana Valentová. 
Spolupráce probíhá jak při projektech talentované mládeže, tak např. v oblasti předávání 
zkušeností z mezinárodních akcí. 

V roce 2023 proběhla celá řada významných mezinárodních akcí.  
Níže jsou některé sportovní úspěchy našich hráčů a hráček   
 
K těm nejlepším výsledkům určitě patřily tyto: 

5. místo Hany Matelové ve čtyřhře žen na MS v Durbanu  
(tradičně hrála s Balážovou, SVK) - květen 2023 
5. místo na turnaji TOP 16 (Hana Matelová, únor 2023) 
9.místo v soutěži dvouhry mužů na WTT Contender (Jančařík, leden 2023 Doha) 
1. místo ve dvouhře v kategorii U19 pro Šimona Bělíka (červen 2023, Lima) 
1. místo a zlatá medaile pro Hanku Kodetovou na MEJ ve dvouhře kadetek  
2. místo juniorů v soutěži družstev na MEJ 
3. místo pro družstvo kadetek a 3. místo ve čtyřhře kadetek Veronika Poláková (hrála s Bersozou - 
ESP) na MEJ 
9. místo na Evropských hrách 2023 pro Hanu Matelovou ve dvouhře žen 
3.místo Hany Matelové ve čtyřhře žen (s Balážovou, SVK) na WTT Star Contender (červenec, 
Ljubljana, SLO) 
5. místo ve dvouhře žen pro Zdenu Blaškovou na WTT Feeder (listopad 2023, Otočec, SLO) 
několik medailových umístění na turnajích WTT Youth pro Hanku Kodetovou, Jana Škaldu, Helenu 
Sommerovou, Štěpána Brhela  
2. místo ve čtyřhře žen na turnaji WTT Feeder (prosinec 2023, Düsseldorf) pro pár Matelová, 
Balážová 

 

 

 



Přehled některých událostí české reprezentace v roce 2023 
 

Leden        WTT Star Contender a WTT Contender (Doha, Katar) 

Únor          TOP 16 mužů a žen (Matelová) 

Březen       GRAND SMASH Singapur (Jančařík, Polanský, Matelová);  
                     WTT Youth (Portugalsko) 

Duben       WTT Youth STAR (Otočec, Slovinsko); WTT Youth (Linec, Rakousko) 

Květen       WTT Youth (Německo) a WTT Youth (Polsko) 

Červen      Evropské hry (Krakov, Polsko) 

Červenec   MEJ 2023 (Gliwice, Polsko) 
                         WTT Star Contender (Ljubljana, Slovinsko) 
                         WTT Feeder mužů a žen (Havířov, ČR) 

Srpen         WTT Feeder mužů a žen (Olomouc, ČR) 

Září             ME družstev muži, ženy (Malmö, Švédsko) 
                      TOP 10 juniorů (Bukurešť, Rumunsko) 

Říjen          European Youth Series (Plzeň, ČR) 
                     WTT Youth Contender (Lignano, Itálie) 

Listopad   WTT Feeder (Otočec, Slovinsko) 
                       WTT Youth (Slovensko), WTT Youth (Maďarsko) 
                       WTT Contender (Nova Gorica, Slovinsko) 

Prosinec    MS juniorů (Nova Gorica, Slovinsko) 

 

 
Plány v základních oblastech činnosti KVS a reprezentace pro následující období:  

  
Reprezentace dospělých 

- zkvalitnit tréninky v NTC Havířov – pokračovat v nastoleném trendu a díky častým 
sparingpartnerům ze zahraničí zkvalitnit tréninky v NTC Havířov, v tomto trendu se 
pokračuje i v roce 2024 

- potvrdilo se, že angažování čínského trenéra Xu Kaie, který se stal od ledna 2023 
asistentem trenérky ženské reprezentace Renáty Štrbíkové bylo správné rozhodnutí; Kai 
má na starost Hanku Kodetovou a individuálně se jí věnuje a jeho vstřícný přístup pomáhá 
všem reprezentačním trenérům i trenérům RCM Havířov 

- podpora talentovaných hráčů a hráček v post juniorském věku a juniorském věku 
V ženské kategorii se jedná např. o hráčky – Kodetová, Poláková, Sommerová či Záděrová 
V mužské kategorii potom o hráče jako jsou – Martinko T., Valenta, Bělík, Květon, Brhel 

- spolupráce se zahraničními reprezentacemi a pořádání společných akcí 
Nově vznikla spolupráce se Singapurským svazem 
Mužská reprezentace nadále spolupracuje zejména s reprezentací Polska 
Ženská reprezentace se zaměřuje jak na tréninkové využití zahraničních hráček (např. 
hráčky Chinese Taipei, Polska, Slovenska, ale i další které přijíždí do NTC Havířov)  

- i nadále klást důraz na individuální přístup k hráčům (individuální práce na odstraňování 
jejich chyb, využívání zásobníku a také video rozborů)  



  

Reprezentace mládeže  

- podpora talentovaných hráčů – plánování zahraničních kempů + spolupráce se 
zahraničními reprezentacemi a pořádání společných akcí (např. spolupráce s Rakouskem, 
Polskem, Slovenskem a nově i Singapurem) 

- stanovení kádrů reprezentace mládeže s výhledem na MEJ 2024 – pokračování ve 
společných VT, kde budou mít trenéři reprezentace možnost více ovlivnit výkonnost i 
směřování reprezentantů 

- zařazování přednášek odborníků s tématy psychologie, správná výživa, atd. na společných 
VT mládeže 

- zajištění kvalitní přípravy ve všech SCM/RCM  
- pokračování v nadstandardní podpoře vytipovaných hráčů (Kodetová, Poláková, Škalda, 

Brhel, atd.) ve formě zvýšené účasti na mezinárodních turnajích, tréninkových kempech  (i 
v Asii),  možnosti zajištění kvalitního sparingu apod. 

- podpora dlouhodobého a komplexního trenérského přístupu s cílem vychovat hráče, jejichž 
výkonnostní vrchol bude v seniorské reprezentaci   

- možnosti sebevzdělávání trenérů prostřednictvím seminářů/webinářů ITTF a ETTU  

 
 

Závěrem bych chtěl poděkovat všem členům KVS, kteří v průběhu roku 2023 pracovali v komisi a 
kteří tak svými zkušenostmi a svým aktivním přístupem pomohli plnit úkoly a cíle, které KVS měla na 
starost.  

  

  

  

V Havířově, dne 10.3. 2024 

Pavel Krpec – předseda KVS 

  



 

Složení STK  Předseda – Václav Drozda 

  členové    – Karel Chyba, Jan Beneš, Josef Grill a Juraj Spevák  

  do května 2023 Miroslav Henžel  

  STK patřila ve VV pod úsek Petra Bohumského, od května pod M.Henžela 

 

Úkoly 
STK se především podílela s ředitelem soutěží na řízení ligových soutěží mužů a žen. Ligové 
soutěže mužů probíhaly ve čtyřstupňové organizaci (Extraliga, I.- III. liga), ligové soutěže žen 
třístupňově (Extraliga, I. a II. liga). Rozdělení úkolů určuje „Směrnice ČAST č.3/2015“.  

Dále STK spolupracovala na organizaci kvalifikací pro soutěže 2023/24, na rozpisu MČR jednotlivců, 
zajišťovala dlouhodobou část Českého poháru, řídila komisaře ČAST. STK byla hlavním 
organizátorem prací na podkladu pro delegáty konference – návrhu na vydávání změn „Dodatkem 
Soutěžního řádu“.  

 

Činnost STK 
Úkoly, průběh a zajištění soutěží byly projednávány především na schůzích STK, v mezidobí i 
korespondenčně. Mimo pravidelnou práci STK bylo úkolem organizovat ligové soutěže v počtech 
družstev podle Soutěžního řádu, když v předchozích létech byl počet účastníků navýšen z důvodu 
Covidových opatření.  
           

Schůze STK, termíny a hlavní body jednání 
17.2.2023 – průběh ligy, kontumace Ž1B TTC Fr.Místek + pokuta, příprava kvalifikací, losování Q2M, 
Q3M, QEŽ, Q1Ž; přihlášky do Q2Ž + nabídky pořadatelství Q2Ž I + II. stupeň; Český pohár hodnocení 
F-ČP v Kutné Hoře, poděkování pořadatelům; komisaři v 1.pol soutěží – kontrola na 40 utkáních, 
návratky s termíny 2. poloviny ligy; Sout. řád – návrhy do 29.3.2023; videokonference k SŘ 31.3.2023  

31.3.2023 – průběh ligy, kontumace M3A Plzeň-Šanov a Dobřany-Šanov + pokuta; kontumace M3C 
DTJ Hr.Králové-Hostinné + pokuta; příprava Q3M; příprava Q2Ž 1.stupeň, rozpis, přihlášky, systém, 
pořadatelé; příprava Q2Ž II.stupeň; odsouhlasení 2 nových komisařů; souhrn a stanovisko 
k návrhům na změny SŘ; Český pohár – průběh I.st. v krajích; příprava rozpisu II. st. 33. ročníku a I.st. 
34. ročníku;   

12.5.2023 – info z konference; změny v STK – M.Henžel ve VV, STK v jeho gesci, místopředsedou 
STK J.Grill; průběh ligy; info o QELŽ – řeší VV; Q3M v Hr.Králové; Q2Ž odhlášení S.Turnov, změny 
v rozpisu; příspěvky pořadatelům Q2Ž; II.st.kvalifikace, uspořádání v herně Elizzy; Dotazníky na 
hodnocení soutěží 2022/23; příprava rozpisů ligy 2023/24; termíny přihlášek, příprava losování;         
SŘ – Dodatek podle závěrů konference připraví předseda, dále projednat s předsedou PARA 
komise; Český pohár – stav přípravy II. st. 33. ročníku a I.st. 34. ročníku. 

 

27.6.2023 – průběh ligy; ELŽ - odvolání projednáno ve VV, v novém ročníku bude 11 družstev, 
Hodnocení soutěží 2022/23 – odpovědi oddílů 78 ze 104 oddílů ČR; přestupní termíny – úkol 
z konference: 75,6% pro ponechání stávajících termínů; rozpisy ligy vč. play-off; převody soutěží; 



zařazení do skupin 1-3.LM, EL,1-2 LŽ; příprava losování, dvojičky; komisaři – průběžně; Český pohár 
I.st. 33.r. 155 družstev; II.st. rozpisy, přihlášky; rámcový rozpis 34. ročníku pro VV; hrací systém II. st. 
– příprava předseda podle přihlášek;  

21.7.2023 – 3 var. losu ligy, rozlosování ligy – varianta č.1; doplnění Ž2L o náhr. družstvo Sokol Štíty, 
pracovní verze losu; komisaři – návratky a poděkování, za činnost;                                                                      

Český pohár II. st. přihlášeno 67 družstev mužů + 12 družstev žen; hr. schéma 7 kol mužů, 3 kola 
žen; 2 větve soutěže mužů, schválení pořadatelů skupin mužů;  

17.9.2023 (videokonference) – příprava ligy, problematika termínů ligy a ČP, termínová listina; hrací 
systém Českého poháru, schválení pořadatelů skupin ČP žen, problematika termínu 2.kola ČP, 
losování 3.- 5. kola mužů;   

31.10.2023 – Průběh ligy, osvětlení herna Apollo Ústí nL; neúčast na Ž2C TT Mor. Krumlov C 
v Děhylově a Svinově - kontumace a pokuta; tabulka na jednotné udělování pokut podle výše 
soutěže; komisaři – mimo plán do Ústí n.L.; termínová listina - návrh STK na změnu termínu Q2Ž;                     
ČP průběh II. stupně; rozlosování 6. kola mužů + ženy 2. kolo;  

8.12.2023 – průběh ligy; neodehraná utkání M3B a Ž2A „vyšší moc“, kontrola soupisek a startů, 
úprava soupisek podle 330.25; příprava kvalifikací, problematika Q3M a Q2Ž a termínů; los finále 
Ž1L, Q2M, Q3M, Q1Ž. Komisaři v 1. pol. ligy – 34 kontrolovaných utkání; dotazník s návratkou pro 2. 
pol. ligy; MČR jednotlivců M+Ž – kvóty pro kraje; harmonogram přípravy změn SŘ pro konferenci;                   
Český pohár odehráno 6 kol mužů a 2 kola žen – návrh rozpisu finále předán VV, pořadatel H. Brod.  

Další jednání a rozhodnutí STK probíhala korespondenčně. Zápisy ze schůzí jsou průběžně 
zveřejňovány na webu ČAST. 
 

Ligové soutěže, kvalifikace 
Ligové soutěže a kvalifikace řídí STK a ředitel soutěží, který má za úkol i technické a administrativní 
zajištění. Informace zveřejňuje v „Infu“, výsledky jsou publikovány ve STISu. Ředitel soutěží úzce 
spolupracuje s STK.   

Pod ředitele soutěží Mir.Henžela spadá také řízení Extraligy mužů, kterou spravuje Asociace 
profesionálních klubů, kde je místopředsedou. 

V pravidelném „Hodnocení soutěží“ se několikrát opakovaly připomínky k délce utkání mužů a 
k systému soutěží žen. Nakolik a jak je aktuální příp. změna, zjišťovala STK od účastníků soutěží, 
formou dotazníků. Vyhodnocení, které nevyznělo pro změny, je zveřejněno na webových stránkách 
ČAST.  
 

Český pohár 
V roce 2023 probíhal 33. ročník Českého poháru tříčlenných družstev mužů a žen. Do II.st., který řídí 
STK ČAST, se přihlásilo 67 družstev mužů a 12 družstev žen. Organizační záležitosti, rozlosování, 
informace o výsledcích a postupu byly rozesílány formou „Zpráv“.  

Zprávy byly zveřejňovány i na webu ČAST, zápisy o utkání s výsledky zápasů jsou ve STISu. 

Finále bylo uspořádáno v Havlíčkově Brodu a vítězi se stali muži SF SKK El Niňo Praha a ženy SKST 
PLUS Hodonín. 

 

V průběhu předchozích ročníků došlo k několika změnám, např. postup z I. stupně mužů 2 – 4 
družstev podle účasti v krajském kole, nebo organizace úvodních kol II. st. vylučovacím a 
skupinovým systémem podle zájmu přihlášených, či možností při tvorbě soupisek a další. 



Návrhy na změnu či další oživení ČP nemáme, žádné reálné nebyly ani v každoročním „Hodnocení“, 

které provádí ligové oddíly. Zajímavý návrh je na povinnou účast oddílů z nejvyšších soutěží, je ale 
ojedinělý, i když se jednotlivě objevil i v minulých létech.  

Z oddílů vychází požadavek na co největší počet kol před zahájením ligových soutěží, nepopulární 
jsou termíny mezi ligovými koly. Toto je ale každoroční stav, vycházející z přeplněné termínové 
listiny. 

 

Další úkoly STK 
STK plnila i další úkoly vyplývající se zajišťováním soutěží (komisaři, Soutěžní řád, připomínkování 
rozpisů, hodnocení soutěží a další). 

Předseda se pravidelně zúčastňoval jednání Rady krajů a informoval o úkolech a spolupráci s KSST. 
 

Děkujeme za spolupráci činovníkům v oddílech, regionálních a krajských svazech i pořadatelům, 
bez jejichž pomoci a spolupráce by nebylo možné akce zajišťovat. 

 

Václav Drozda 

předseda STK ČAST  

  



 

Komise rozhodčích (dále jen KR) ČAST pracuje od minulé volební konference v roce 2023 ve 
složení: předseda Tomáš MALÍK a pěti členů Klára DUŠKOVÁ, Václav GROMNICA Pavel KAFKA, 
Roman KLECKER a Martin ZAJÍČEK.  

  

Činnost KR je popsána v následujících kapitolách, které shrnují nejzásadnější oblasti naší činnosti 
v uplynulém kalendářním období.  

 

Mezinárodní scéna 

Na mezinárodním poli lze jako největší problém současnosti uvést velmi razantní změnu v procesu 
výběru rozhodčích na vrcholné akce ITTF a všechny akce jejichž pořadatelem je organizace World 
Table Tennis (dále jen WTT). I přes narůstající zájem našich mezinárodních rozhodčích o účast na 
akcích v zahraničí, který je v současné době zhruba na počtech v době před covidem, je zcela 
zásadní změna v kritériích a direktivách WTT pro stanovení počtu a následného výběru rozhodčích 
pro danou akci. Systém výběru rozhodčích na akce WTT je prioritně vystavěn na snížení počtu 
vybraných rozhodčích na danou akci, za cenu zvýšení odměn rozhodčím na jednotlivých turnajích 
kategorie WTT. Bohužel tento systém velmi výrazně snižuje šance na účast našich rozhodčích na 
mezinárodních akcích, a to nejen ve světě, ale i Evropě. Celou záležitost ještě více znesnadňuje 
fakt, že na turnaje ITTF Para Open a mládežnického turnaje WTT umožnuje současný systém 
nominovat i rozhodčí s licencí NU, což na jedné straně přináší možnost získávání prvních 
zkušeností mladých rozhodčích na mezinárodním poli, na straně druhé dává větší možnosti 
„politickému“ výběru rozhodčích, kteří nejsou držiteli licence International umpire z okolních států. 

 

I přes současná úskalí výběru rozhodčích na mezinárodní akce, nás naši rozhodčí, ať již v pozici 
rozhodčího u stolu, vrchního rozhodčího nebo zástupce vrchního rozhodčího v období od dubna 
2023 skvěle reprezentovali na následujících turnajích: 

 

WTT Youth Contender, Metz (FRA)   Karina VAŠINOVÁ, Martin ZAJÍČEK 

WTT Youth Contender, Spa (BEL)   Klára DUŠKOVÁ 

European Championships U13, Zagreb (CRO)  Mojmír HORÁK 

2023 European Games, Krakow (POL)   Petr BOHUMSKÝ, Roman KLECKER, Jan 
VRABEC 

European Veteran Championships, Sandefjord (NOR) Stanislav HARALÍK, Jiří HRDÝ, Jiří NOVÁK  

ITTF Fa20 Taipei Para Open 2023, Taipei (TPE)  Petr BOHUMSKÝ 

ITTF Fa40 Taichung Para Open 2023, Taichung (TPE) Petr BOHUMSKÝ 

WTT Youth Contender, Otočec (SLO)   Mojmír HORÁK 

ITTF European Para Championships, Sheffield (GBR) Václav GROMNICA 

WTT Feeder, Bangkok (THA)    Helena HOUDKOVÁ 

WTT Youth Star Contender, Skopje (MKD)  Michal HENŽEL 



European Team Championships, Malmö (SWE) Klára DUŠKOVÁ 

WTT Youth Contender, Batumi (GEO)   Petr BOHUMSKÝ 

Europe Youth TOP10, Bukurešť (ROM)   Karina VAŠINOVÁ 

WTT Youth Contender, Podgorica (MKD)  Jan VRABEC 

WTT Contender, Muscat (OMN)   Petr BOHUMSKÝ, Roman KLECKER 

WTT Youth Contender, Cairo (EGY)   Petr BOHUMSKÝ 

WTT Feeder, Otočec (SLO)    Roman KLECKER 

WTT Youth Start Contender, Vila Nova de Gaia (POR) Petr BOHUMSKÝ 

WTT Feeder, Vila Nova de Gaia (POR)   Petr BOHUMSKÝ 

WTT Youth Contender, Linz (AUT)   Roman KLECKER, Martin ZAJÍČEK 

WTT Star Contender, Goa (IND)   Petr BOHUMSKÝ 

European Youth Series, Osijek (CRO)   Petr BOHUMSKÝ, Mojmír HORÁK 

WTT Youth Contender, Panagyurishte (BUL)  Mojmír HORÁK, Pavel KAFKA 

ITTF Polish Para Open 2024, Wladyslawowo (POL) Mojmír HORÁK, Jiří VESELÝ 

WTT Feeder, Otočec (SLO)    Petr BOHUMSKÝ 

 

Na následující období jsou již také potvrzeny nominace rozhodčích na vrcholy čtyřletého 
olympijského cyklu v podobě Olympijských a Paralympijských her, které se v letošním roce 
uskuteční v Paříži. Zcela výjimečným a mimořádným počinem je nominace Petra Bohumského do 
pozice vrchního rozhodčího celého olympijského turnaje!!! Na následujících paralympijských hrách 
nás budou v pozici rozhodčího u stolu reprezentovat Roman Klecker a Karina Vašinová. Jde o zcela 
mimořádnou událost, která nemá v historii českých, respektive československých rozhodčích 
obdobu a zapíše se tak bezesporu do dějin našeho sportu naší malé země uprostřed Evropy. 

 

Velké poděkování pak patří všem, kteří svoji účastí pomohli ke zdárnému průběhu všech 
mezinárodních akcí, které se na území České republiky v roce 2023 uskutečnily (WTT Youth 
Contender v Havířově, ITTF PTT Czech Open v Ostravě, WTT Feeder v Havířově, WTT Feeder 
v Olomouci a turnaj European Youth Series v Plzni), stejně tak všem rozhodčím, kteří ve spolupráci 
s URC ETTU rozhodovali utkání evropských pohárů. A v neposlední řadě také těm rozhodčím, kteří 
pomohou zajistit bezproblémový průběh světové olympijské kvalifikace v mixu a následného 
turnaje WTT Feeder, kdy obě tyto akce proběhnou začátkem dubna v Havířově. 

 

Další úspěchy na mezinárodní scéně si připsal Martin Zajíček, který v lednu 2024, po necelých 10 
měsících, dokončil vzdělávací proces a získal licenci International Umpire BLUE BADGE. K dnešnímu 
dni máme celkem 38 mezinárodních rozhodčích s aktivní licencí, z toho 1 rozhodčí s licencí GOLD 
BADGE (Roman Klecker), 3 rozhodčích s licencí BLUE BADGE (Karina Vašinová, Jan Vrabec, Martin 
Zajíček) a 34 rozhodčí s licencí WHITE BADGE.  

 

Velkou vzdělávací akcí, která proběhne na začátku dubna 2024 v Havířově, je pořadatelství 
International Referee school. Čtyřdenní školení pro mezinárodní vrchní rozhodčí se z našich 
rozhodčích zúčastní Václav Gromnica, jenž úspěšným vypracováním vstupní zkoušky ARE 



(Advanced Rules Examination) v průběhu ME tělesně postižených v anglickém Sheffieldu splnil 
podmínky k účasti na IR school.  

 

V roce 2023 měl být rovněž zahájen projekt URC ITTF „Advanced Referee Project 3“, do kterého 
byla vybrána komisí rozhodčích ITTF Klára Dušková. Tento projekt určený mezinárodním vrchním 
rozhodčím, kteří jsou v tomto projektu připravováni do pozic vrchních rozhodčích nejprestižnějších 
turnajů jako Olympijské hry či Mistrovství světa nebyl s ohledem na blíže nespecifikované problémy 
na straně ITTF zatím spuštěn. 

Poslední plánovanou vzdělávací akcí, která proběhne v září 2024 jsou zkoušky na zisk základní 
mezinárodní licence International Umpire, kam se v letošním roce chystáme vyslat dva rozhodčí, 
konkrétně Michala Henžela a Tomáše Kindla. Věřím, že i oni úspěšně tuto zkoušku zvládnou a 
rozšíří počet aktivních mezinárodních rozhodčích v naší zemi. 

 

Scéna ČAST 

V rámci soutěží ČAST se oblast rozhodčích pohybuje ve dvou rovinách. První z nich jsou 
jednorázové soutěže, kde se nám po několika letech podařilo zajistit rozhodčí z mladších ročníků, 
kteří jsou hned od zisku licence aktivní svými přihláškami na vypsané turnaje, potažmo samotnou 
činností na daném turnaji. Věřím, že jsme snad zajistili definitivní ukončení propadu počtu aktivních 
rozhodčích s licencí A, určené pro jednorázové soutěže konané v České republice. I přes pozitivní 
ohlasy k posledním školením je nutné říci, že se s tímto stavem nelze v dlouhodobém horizontu 
plně spokojit a je nutné v nastavených trendech pořádání školení a zajišťování rozhodčích vytrvat. 
Nominace na jednorázové akce v aktuální podobě již neznamená rovnici let posledních let, 
přihláška rozhodčího na akci, znamenala automaticky jeho delegaci a následnou účast. Jako příklad 
můžeme uvést MČR dospělých 2024 v Praze, kam se přihlásilo celkem 60 rozhodčích, z nichž bylo 
nakonec vybráno 38 rozhodčích, z toho pouze 26 na hlavní soutěž. Současný stav přihlášek na 
další Mistrovství republiky ukazuje, že byť jsou některé lokality místa konání v pohraničích 
oblastech, zájem ze strany rozhodčích o tyto akce i přesto je. 

 

Druhou rovinou scény ČAST je zajištění vrchních rozhodčích v dlouhodobých soutěžích ČAST. 
Tento problém je tak zásadní, že se stejně jako vloni pohybujeme na hranici životnosti. Dovolte mi 
tedy nastínit ty nejzásadnější problémy, s kterými se v této oblasti dlouhodobě potýkáme: 

166 mužstev přihlášených do extraligových a ligových soutěží 

388 rozhodčích licence B s platnou licencí 

279 rozhodčích licence B, kteří vyplnili dotazník vrchního rozhodčího k sezóně 2023-2024 

207 rozhodčích, kteří mají zájem být delegováni k dlouhodobým soutěžím, a to včetně 3. ligy mužů, 
kde je vrchní rozhodčí zajišťován pořádajícím oddílem utkání 

Průměrný věk všech rozhodčích s platnou licence B je 52,08 roku, průměrný věk rozhodčích, kteří 
vyplnili dotazník k ligovým soutěžím pak 53,42 let. Byť toto číslo může na první pohled působit 
optimisticky, je nutné zdůraznit, že s ohledem na plný online provoz zápisů o utkání a obecnou IT 
zručnost rozhodčích této licence je bohužel je bohužel aktuální stav více než alarmující.  

 

Všechny problémy se plně ukazují prakticky každé ligové kolo, což jen stupňuje potřebu zásadní 
změny. Jistě by se v této věci našly i další drobnosti, které ukazují, že dlouhodobě nejsvízelnější 
oblastí je zajištění a delegace vrchních rozhodčích na dlouhodobé soutěže. Zde bych chtěl velmi 



poděkovat Pavlu Kafkovi, který má tuto nevděčnou oblast na starost a doposud si se všemi 
problémy, které se vyskytují v průběhu každého ligového kola poradil. Bohužel to takto 
v současném stavu nepůjde do nekonečna. 

V souvislosti s problematikou delegací vrchních rozhodčích je zásadním fakt, kdy se mnoho 
rozhodčí s platnou licencí B hlásí pouze na rozhodování 3.ligy mužů, bez ochoty pomoc v řízení 
dalších utkání mimo mateřský oddíl. Pro úplný přehled předkládá komise rozhodčích tabulku, která 
zcel jasně vypovídá o reálném stavu možností delegací v ligových soutěžích: 

 
 

Platných 
licence "B" 

Vyplněné 
dotazníky 

Možnost delegace  
ano ne 

Pražský 39 22 18 4 

Středočeský 40 28 19 9 

Jihočeský 17 14 13 1 

Plzeňský 35 20 9 11 

Karlovarský 10 10 5 5 

Ústecký 28 23 15 8 

Libereckých 10 9 7 2 

Pardubický 23 19 16 3 

Hradecký 38 22 17 5 

Vysočina 17 11 9 2 

Jihomoravský 54 40 29 11 

Zlínský 13 11 10 1 

Olomoucký 22 14 8 6 

Moravskoslezský 42 36 32 4      

Celkem 388 279 207 72      

     

Procentuální vyplněné dotazníky/platné licence 71,91 

Procentuální zájem být delegován/vyplněné dotazníky 74,19 

Procentuální zájem být delegován/platné licence 53,35 

 

KR plánuje danou problematiku řešit na společném jednání VV s předsedy dalších odborných 
komisí, a to před začátkem sezóny 2024-2025. 

 

Vzdělávání rozhodčích 



Tak jako každý rok byly i v roce 2023 vypsány vzdělávací akce pro rozhodčí v podobě školení za 
účelem získaní příslušné licence a seminářů, za účelem prodloužení platnosti licence. Školení a 
semináře byly vypsány pro všechny licence v rámci struktur ČAST.  

 

Na základě podmínek vedoucí k prodloužení platnosti licence byly prodlouženy rozhodčím licence 
na následující tři roky: 

Licence A 6 rozhodčích 

Licence B 15 rozhodčích 

Licence NU 4 rozhodčí 

 

V průběhu jednotlivých vzdělávacích akcí získalo na základě úspěšných zkoušek novou licenci: 

Licence B 32 rozhodčích   

Licence A  8 rozhodčích   

Licence NU 4 rozhodčí  

 

Nový cyklus školení licence NR byl zahájen v listopadu 2023 za účasti 5 rozhodčích. Toto školení 
probíhá kombinovanou formou webinářů zaměřených na teorii a praktikou činností v průběhu 
republikových BTM. 

 

V této části si dovolím poděkovat Romanu Kleckerovi, který je mentorem všech vzdělávacích 
školení s výjimkou školení rozhodčích licence NR, které organizačně zabezpečuje Klára Dušková, 
které rovněž patří velký dík. V neposlední řadě také Martinu Zajíčkovi, který administrativně 
spravuje všechna školení rozhodčích, včetně školení licence C. 

 

Různé 

Z činností KR, které nebyly popsány ve výše uvedených bodech uvádím pouze ty nejzásadnější 
body, kdy KR ČAST: 

sdílí informace formou Facebooku rozhodčích, Zpravodaje KR, Zápisů z jednání KR ČAST  

pracuje na doplnění materiálového vybavení pro rozhodčí, kdy aktuálně probíhá výroba karet 
rozhodčího s novým logem ČAST, stejně tak je objednána nová série měrek na síťku s novým logem 
asociace 

spolupracuje s MK ČAST na zajištění prodeje pomůcek přes e-shop ČAST s předpokládaným 
spuštěním se začátkem sezóny 2024-2025 

spolupracuje s RIK ČAST na vytvoření elektronické verze vyúčtování náhrad rozhodčích na 
jednorázových akcích ČAST  

po neúspěšné snaze o spolupráci se SSTZ na jednotný software pro účely zpracování losů a 
výsledků z jednorázových akcí aktuálně pracuje na přípravě souboru pro zpracování výsledků 
z krajských a regionálních akcí. Tato věc bude postoupena k dalšímu jednání s VV a Radou krajů 

Samotným závěrem mi dovolte poděkovat všem členům komise rozhodčích a výkonnému výboru 
zejména Petrovi Bohumskému za jejich osobní čas, který věnují ve prospěch ČAST, stejně tak 



koncepční práci, ve které nalézáme názorový soulad v 99 % procentech bodů a díky které snad 
posouváme činnost rozhodčích ČAST o kus kupředu.  

 

Na Dlouhé Louce, 13. 3. 2024    Tomáš Malík, předseda KR ČÁST 

  



 

Komise členové 

Iveta Vacenovská – předsedkyně 

řízení TMK, licence A, B zabezpečení a lektorská činnost, spolupráce s kraji při vzdělávání C + D, 
aktualizace vzdělávacích osnov A, B, C licence, tvorba rozpočtu, směrnice, pravidelná aktualizace 
metodického zabezpečení, úzká spolupráce s trenéry ČAST, pravidelné vyhodnocení tréninkové 
dokumentace Yarmill, zajištění kondičního testování pro RCM/SCM, SPS, spolupráce se 
vzdělávacími institucemi FTVS UK Praha a FTK UP Olomouc, správa trenérů v registru, zajištění 
příspěvků pro časopis Coach 

 

Marta Novotná – členka TMK  

návrhy na nominace trenérů oceněných v rámci ČOV, zastupovat ČAST v Unii profesionálních 
trenérů ČOV, poradce při řízení TMK, lektorská činnost, doškolení, směrnice, A licence, správa 
trenérů v registru, spolupráce s časopisem Coach 

 

Martin Merker – člen TMK 

zabezpečení metodického webu, propojení a informace o reprezentací mládeže, zveřejňování 
aktualit 

 

Roman Čech – člen TMK 

kondiční příprava mládeže a dospělých, lektorská činnost v oblasti kondice 

 

Martin Lučan – člen TMK 

správa trenérů v registru, kontrola plnění podmínek trenérů dle SŘ, propojení s RIK 

 

Stanislav Kučera – člen TMK 

prezentace příspěvků na metodickém webu, lektorská činnost při vzdělávání trenérů, propojení 
s MK 

 

Činnost 2023/2024 

V období od minulé konference jsme získali pro ČAST 2 nové trenéry licence A – L. Harabaszová, T. 
Sadílek, dále 13 nových trenérů licence B – T. Konečný, T. Tregler, D. Reitspies, P. Altman, L. 
Kreizigerová, A Kolmanová, V. Vavrečka, R. Beneš, T. Beran, M. Beran, M Riedl, P. Koloničný, A. 
Hlawatschke. 

Od 1.7.2023 nabyla v platnost aktualizovaná směrnice 4./2023, kterou schválil VV. 

V únoru 2024 proběhla schůzka se zástupci FTK UP Olomouc. Po navázání úspěšné spolupráce při 
vzdělávání trenérské B licence jsme řešili možnosti při vzdělávání trenérské A licence. Společně se 
pokusíme sestavit osnovy studia tak, aby došlo k dalším inovacím při vzdělávání. FTK zapojuje do 



vzdělávání nejnovější poznatky. V této souvislosti připraví zástupci FTK znění nového „Memoranda 
o spolupráci“. 

V průběhu celého období probíhala úzká spolupráce TMK s ostatními komisemi, především KVS a 
KM. Iveta Vacenovská pravidelně sleduje také díky živým přenosům reprezentační starty mládeže a 
dospělých na vrcholných akcích, díky kterým vyhodnocuje nejnovější poznatky z mezinárodní 
scény pro vzdělávání trenérů. Často vše konzultuje s trenéry a také manažerem reprezentace. 
Jednou z novinek je například zpestření VT reprezentace mládeže o workshopy a semináře, 
abychom hráče rozvíjeli a formovali nejen v oblasti sportu. V Havířově 4.3.2024 proběhl při VT 
workshop sportovní psychologie na téma „ Regulace emocí v tréninku i zápase a koncentrace“, 
kterého se účastnilo 13 hráčů. Další téma jsou v plánu například výživa sportovce, kvalitní 
regenerace, kondiční příprava a vrcholový sport. Iveta Vacenovská za TMK každý měsíc 
vyhodnocuje TD Yarmill reprezentantům mládeže a upozorňuje trenéry na jejich případné neplnění, 
1x za rok poté získané data vyhodnotí, srovnává tréninkové objemy hráčů a opět poukazuje na to, 
kde mají rezervy. Sledují se hlavní základní ukazatele – celkové objemy za rok, zásobníky, podání a 
příjem plus kondiční příprava. Pravidelně 2x v roce probíhá kondiční testování v RCM a SCM, které je 
poté vyhodnoceno tak, aby mohli trenéři s výsledky pracovat. Nově se kondiční testování provádí 
také ve střediscích SPS, k tomu také testování technické úrovně hráčů, které je potřeba dořešit 
organizačně. Spoluprací TMK a KM vznikly nově při BTM U11 MKS – motoricko kondiční soutěže, 
které mají za úkol rozvíjet u dětí všeobecnou zdatnost plus některé vybrané stolnětenisové 
dovednosti. Hlavní cíl je zaměřit se na dané úkoly především v tréninku v klubu. TMK vydalo 
Sedmero zlatých pravidel, které jsou součástí BTM turnajů mládeže u výsledkové listiny. Jsou zde 
popsány pravidla, jak by se měli chovat na turnajích hráči, trenéři a rodiče v roli fanoušků. Daným 
tématem se chce TMK ve spolupráci s KM i v budoucnu zabývat a bude ho nadále rozvíjet. Iveta 
Vacenovská se v průběhu roku účastnila také některých návštěv v SPS a OTM klubech, které objíždí 
za KM Aleš Sviták. Dále se také účastnila jeden den VT para stolních tenistů v Nymburku, kde 
pomáhala s trenérským obsazením a navázala také další spolupráci s para komisí. 

 

TMK schůze:  

21. 5. 2023 Plzeň - MČR U19 

Návrh nové předsedkyně na změny v komisi a poděkování Martě Novotné za její dlouholeté 
úspěšné působení jako předsedkyně TMK.  

26. 8. 2023 Olomouc - WTT Feeder  

Schválení nové komise TMK VV, která se skládá: I. Vacenovská – předsedkyně, M. Novotná, M. 
Merker, R. Čech, M. Lučan, S. Kučera, přivítání nového člena.  

 

Vzdělávání 

A licence 

Výuka 2.ročníku licence A pokračovala v Praze ve dnech 24.-28.4.2023, všech 8 trenérů dostalo na 
závěr kurzu témata závěrečných prací. Novinkou je, že nově bude obhajoba probíhat před komisí 
ČAST a FTVS dostane záznam –protokol o průběhu obhajoby. Studenti odevzdají práci 1x 
v elektronické a 1x v tištěné podobě. Závěrečné zkoušky budou i nadále probíhat na FTVS a budou 
se skládat ze 2 částí –obecné a specializace. Další kurz specializace proběhl v termínu 14.-
17.11.2023 v Havířově a závěrečný kurz za 2. ročník se uskutečnil ve dnech 15.-16.12.2023 společně 
se seminářem s Larou Broich. Následně dne 17.12. dostali trenéři možnost složit zkoušky ze 
specializace za 2. ročník /teoretické i praktické/ a obhájit závěrečnou práci. V tomto termínu splnil 



všechny podmínky specializace Tomáš Sadílek, uzavřel si obecnou část na FTVS do 5.1.2024 a 
přihlásil se na jarní termín závěrečných zkoušek na FTVS, kde úspěšně zakončil studium licence A.  

Další 4 trenéři: Renáta Štrbíková, Olesia Stakhová, Martina Hurníková a Tomáš Kršiak úspěšně 
složili teoretické i praktické zkoušky za 2. ročník specializace. K dokončení studia specializace musí 
ještě odevzdat a obhájit závěrečné práce. 

Roman Čech, Břetislav Štieber a Michal Polák dokončují 2.ročník a zkoušky na FTVS. Lenka 
Harabaszová, která s aktuálním během dokončovala pouze obecnou část na FTVS složila 
závěrečné zkoušky již na podzim 2023.  

B licence  

První kurz specializace: Školení trenérů probíhalo po on-line výuce. Tím jsme si nahradili jeden den 
kurzu teorie a školení probíhalo prezenčně především praxí čtyři dny 12.-15.6.2023 v NTC Havířov. 
V hale probíhal současně první den našeho školení také kemp hráčů HBO U11 a jsem moc ráda za 
propojení. Velmi kladně hodnotím zapojení nového čínského trenéra Xu Kaie, asistenta 
reprezentační trenérky žen Renáty Štrbíkové, který předával své zkušenosti v oblasti základní 
metodiky úderů poprvé. Správné vysvětlení, ukázka a následná korekce hráče nejen v přípravce je 
důležitá pro další technický rozvoj hráče. Z mého pohledu hodnotím školení velmi kladně, 
především zájem, aktivita a zapojení všech trenérů do praxe, což není u B licence zvykem. Celou 
skupinu musím pochválit za celkově skvělý přístup. 

Také před druhým kurzem specializace proběhla online výuka. Celý kurz v Havlíčkově Brodě ve 
dnech 25.-30.9.2023 proběhl bez problémů, pouze ve středu náhle onemocněl kondiční trenér 
Patrik Kaizar a bylo potřeba najít náhradu. Po konzultaci s Vožickým, který nám doporučil místního 
trenéra jsem domluvila Martina Martiniaka, se kterým jsme byli všichni spokojeni. Kondiční tréninky 
se uskutečnily venku, protože v hale probíhaly celý čtvrtek 28.9. zápasy různých lig, ale myslím, že 
změna prostředí byla vítaná. Do výuky byli zapojeni trenéři centra v Havl. Brodě – Demek a Vožický, 
možnost sledovat a účastnit se TJ SCM byla skvělá. Přes den jsem se snažila plánovaně střídat halu 
a přednáškovou místnost, především praxe je vždy velmi důležitá. Ve večerních hodinách jsme měli 
prezentace závěrečných prací, kde každý trenér dostal prostor cca 10 minut na obhajobu, časově 
se to vždy ale protáhlo. Někteří trenéři dostali možnost složit závěrečné zkoušky už v pátek 
odpoledne po výuce, další potom v sobotu dne 30.9.2023. Celkově zkoušky splnilo úspěšně zatím 
17 trenérů, kteří mají v rámci školení dalších 16 hodin stáže v SCM/RCM a poté již získají licenci B. 
Další skupinka trenérů dělala zkoušky v Plzni při turnaji 14.10.2023. 

C a D licence 

Byly zpracovány nové Metodické pokyny pro školení trenérů C a D licencí v souladu s novou 
Směrnicí ČAST č.4/2023, pro jednotné postupy při vzdělávání v jednotlivých krajích a regionech. 

Aktivní kraje při vzdělávání trenérských licencí C a D jsou: Královéhradecký kraj, Kraj Vysočina, 
Jihomoravský kraj, Středočeský kraj, Moravskoslezský kraj. Dále byla uskutečněna licence D v 
Jihočeském kraji a doškolení v Olomouckém kraji. Hlavní město Praha uspořádala D licenci a 
doškolení C a D licence. 

V Olomouci 23.8.2024 při WTT proběhla pracovní schůzka lektorů ČAST pro C licenci, aby se co 
nejvíce sjednotila metodika na školení. 

 

Doškolení všech licencí 

21. 5. 2023 Plzeň  

Doškolení se zúčastnilo celkem 30 trenérů, z toho 4-A licence, 21-B licence, 3-C licence, 2 –D 
licence. Program a témata byla následovná: Nové trendy v přístupu k tréninku a soutěžím ve ST, 



Sledování SF zápasů dvouhry na M-ČR U19 +vyhodnocení sledování, diskuze a závěry, Vliv trenéra 
na všestranný osobnostní rozvoj hráčů ST. 

 

16.12.2023 Havířov 

Doškolení se konalo v průběhu semináře Lary Broich v rámci kempu HBO. Zúčastnilo se ho 29 
trenérů z toho: 4-A licence, 16-B licence, 7-C licence, 2-D licence. Poprvé byla součástí doškolení i 
dvouhodinová praxe, v souladu s novou Směrnicí ČAST 4/2023. Témata doškolení: Zásobník míčků 
a podání/příjem jako základ tréninku v praxi,   Pozorování tréninku s mládeží v rámci HBO,  Změna 
perspektivy a jiný pohled na novou generaci hráčů -přednáška.                       

 

Semináře 

Mentoringový program Odyssey pro ženy ve sportu 2023/2024 - Vacenovská, Čechová 

Dne 23.8.2023 v Olomouci – školení pro součinnost lektorů ČAST pro oblast vzdělávání trenérů 
licence C – účast 7 trenérů 

Dne 15.-16.9.2023 v Malmo – Coaching Conference ETTU při ME družstev – účast Josef Plachý 

Konference psychologie sportu v praxi –Olomouc –ve dnech 1.-2.12.2023 –účast Vacenovská, 
Mikeska, Krpec, Linert 

Konference Mosty -5.12.2023 v Praze -4 účastníci – Hanušová, Kučera, Merker, Linert 

Mezinárodní konference – Dlouhodobý rozvoj sportovce se zaměřením na děti a mládež/ Praha 6. 
12. 2023 – účast Linert 

Seminář pro trenéry se zahraničním expertem: Změna perspektivy a jiný pohled na novou generaci 
hráčů dne 15. a 16.12.2023 v Havířově Lara Broich, úspěšná trenérka Německé reprezentace dívek – 
navázání a úspěšný seminář v předchozím roku, kdy jsme letos trenérku zapojili do praxe v 
tréninkových jednotkách při kempu HBO U11 a U13 mládeže. 

 
Knižní publikace 

Pravidelné odebírání časopisu Coach pro trenéry. Coach byl částečně rozesílán, ale vzhledem 
k růstu cen pošty se posílání zrušilo. Při zájmu a dohodě je dostatečné množství výtisků k odběru. 
Objednávka knih z edice ČOV: Tvůrce hry, Trénink na druhou – výchova k úspěchu ve sportu i 
v životě, Základní trénink a aktuálně Chování šampionů je vždy přínosem pro trenéry. 

 

Ostatní metodické zabezpečení 

Velmi kladně hodnotím posilu v podobě Standy Kučery, který kvalitně zpracovává texty a 
videonahrávky z akcí ČAST a následně jsou prezentovány na metodickém webu pro trenéry. TMK 
by dále ráda navrhla a připravila založení síně slávy významných trenérů ČAST. 

 

 

 

 

 

 



Ráda bych poděkovala všem členům TMK, kteří v roce 2023 a 2024 pomáhali v komisi zkvalitnit 
vzdělávání trenérů a celkově plnili zadané úkoly pro ČAST. Dále také ostatním komisím za úzkou 
spolupráci. 

 

Ve Slavkově u Brna dne 11.3. 2024 

 

Iveta Vacenovská 

Předsedkyně trenérsko-metodické komise  

  



 

 

KM ČAST pracovala v sezoně 2023/2024 ve složení: Hana Valentová – předsedkyně, Martin Linert, 
Libor Svoboda, Martin Protiva, Martin Merker, Jaroslav Glogar. Při zahájení sezóny došlo k obměně. 
Libor Svoboda na základě vlastní žádosti opustil komisi mládeže a nahradil ho Jan Šplíchal. 
Předsedkyně komise mu za jeho práci pro komisi mládeže a pro celý náš sport děkuje. Iveta 
Vacenovská z výkonného výboru úzce spolupracuje s naší komisí. 

   

Komise zajistila vyhlášení výběrového řízení na pořadatelství a poté zajistila organizaci BTM 
v následujících termínech: 

9. - 10. 9. 2023 

TJ Slavoj Praha U19, U15; TTC Elizza Praha U13, U17 

30. 9. - 1. 10. 2023 

KST Ostrava U13, U17; SKST Havířov U19, U15 

25. - 26. 11. 2023 

SKST Liberec U13, U17; Jablonec nad Nisou U19, U15 

13. - 14. 1. 2024  

SKST Vlašim U13, U17; TJ Neratovice U19, U15 

10. -11. 2. 2024  

TJ Sokol Jaroměř – Josefov U19, U15; TJ Tatran Hostinné U13, U17 

9. - 10. 3. 2024  

Sport Hluk U19, U15; TJ Agrotec Hustopeče U13, U17. 

 

Mezi změny v organizaci patřilo: 

- otevření divize B pro turnaje U19. Divize A byla zachována ve stejném formátu.  
- v sobotu se hrály turnaje kategorie U19 a U13, v neděli U15, U17. 
- čtyřhra se hrála pouze v divizi A na 3 vítězné sety.  
- zvýšení startovného na 400,- Kč.  

 

Pro kategorii U11 stanovila KM ČAST celkový počet turnajů 6. Přehled pořadatelů:  

Pražský svaz stolního tenisu z. s. 23.9.2023; TT Moravský Krumlov 11.11.2023; TJ Montas Hradec 
Králové 3.12.2023; SK Ostrava Svinov 24.2.2024; MSK Břeclav 14.4.2024; TJ Sokol Lhůta 19.5.2024 
v rámci FeSTivalu stolního tenisu v Plzni. Novinkou u turnajů jsou povinné motorické-kondiční 
soutěže.   

 Ve Vlašimi ve dnech 11.12. – 12. 12. 2023 proběhl kontrolní turnaj pro kategorii U15 a U19. Jeho 
vítězi byli Kadlec Vít, Kodetová Hanka, Lebeda Lukáš, Holubová Simona. Kontrolní turnaj pro 
kategorii U13 je stanoven na 22.04.2024. Žebříčkový turnaj vzhledem k nabité termínové listině 
nebyl pořádán. 



Komise vybrala pořadatele na základě výběrového řízení a připravila všechna MČR 2024 (U13 – 
U19), která proběhnou v řádných termínech během dubna a května. Organizátoři jsou následující: 
6. - 7. dubna MČR U13 + U21 Havířov (SKST Havířov), 27. - 28. dubna MČR U17 Brno - Újezd u Brna 
(KST Prace); 11. - 12. května MČR U15 Praha - (Elizza Praha); 8. - 9. června MČR U19 Most - (SKST 
Baník Most); 15. - 16. června MČR družstev U15 + U19 - Havlíčkův Brod - (HB Ostrov Havlíčkův Brod).
  

Komise obdržela celkem 40 žádostí o podporu oddílů a připravila návrh pro VV ČAST na zařazení do 
projektu Sportovních středisek mládeže pro 12 oddílů stolního tenisu. Dalších 9 oddílů mládeže bylo 
vybráno do projektu Podpora oddílů talentované mládeže A, 16 oddílů do Podpora oddílů 
talentované mládeže B. Návrh komise VV zatím neschválil. Pokračovalo zapojení Aleše Svitáka tím, 
že osobně navštěvoval všechny oddíly a docházelo k výměnám názorů, předávání informací, a pro 
komisi k dostávání konkrétních zpětných vazeb.  

Komise též připravila návrh finanční podpory sportovní přípravy mládeže na základě umístění na 
žebříčku ČR za rok 2023 a návrh spolufinancování organizačního zajištění Bodovacích turnajů 
mládeže ČR za rok 2023. 

 

Zpráva o činnosti v rámci projektu HBO – Hledáme budoucí olympioniky v sezóně 2023/2024 

Trenérský tým ve složení Aleš Sviták jako hlavní trenér chlapecké složky, Martin Linert jako hlavní 
trenér dívčí složky a dále trenéři projektu HBO Břetislav Štieber, Jakub Merta a Monika Hanušová 
pokračovali v práci s dětmi zařazenými do projektu, kterou v tomto složení započali v lednu 2023.  

V termínu 26. – 30.dubna 2023 jsme se zúčastnili úvodního turnaje seriálu Europe Youth Series – 
Croatia Open, který se uskutečnil v Osijeku. Naše družstvo ve složení Filip Račák, Oliver Olejník, 
Simona Holubová a Lucie Sýkorová nejprve zvítězilo v soutěži smíšených družstev. V soutěžích 
jednotlivců obsadili Oliver Olejník 2. místo ve dvouhře chlapců U13, Lucie Sýkorová 2. místo ve 
dvouhře dívek U13, Simona Holubová 3. místo ve dvouhře dívek U13 a dvojice Filip Račák, Oliver 
Olejník 3. místo ve čtyřhře chlapců U13.   

Další akcí, které jsme se zúčastnili, byl turnaj Czech Open pořádaný jako součást WTT Youth 
Contender v Havířově v termínu 29. května – 4. června 2023. V soutěžích chlapců se z našich 
nejmladších nejvíce dařilo Ondřeji Morávkovi, který se ve dvouhře chlapců U13 probojoval do 
čtvrtfinále. V soutěžích dívek se v kategorii U13 probojovala Simona Holubová do osmifinále, v 
kategorii U11 zvítězila Adéla Brhelová a Ella Budilová obsadila 3. místo. 

Vrcholem sezóny kategorie U13 bylo Mistrovství Evropy mládeže do 13 let, jehož 1. ročník se 
uskutečnil v terminu 14. – 18.června 2023 v Záhřebu. V soutěži smíšených družstev jsme obsadili 7. 
místo. V soutěžích jednotlivců obsadila Hanka Kodetová 2. místo ve dvouhře dívek, Simona 
Holubová a Adéla Brhelová se probojovaly do osmifinále, Jan Kunc skončil též v osmifinále dvouhry 
chlapců a Filip Račák a Ondřej Morávek mezi 32. Ve smíšené čtyřhře se nejdále probojoval pár 
Hanka Kodetová, Filip Račák, a to do osmifinále. 

 První akcí nové sezóny je tradičně tréninkový kemp v Bystřici nad Perštejnem, který se uskutečnil v 
termínu 7.-11.8.2023. Kempu se zúčastnilo 26 hráčů a hráček ročníků narození 2010 a mladších. Na 
Pro hráče ročníku 2010 se jednalo o závěrečný kemp jejich působení v projektu a svým mladším 
spoluhráčům byli ti starší vzorem a výborným sparingem. Někteří z hráčů se na kempu připravovali 
na již 17. ročník turnaje Euro Mini Champs ve francouzském Štrasbourgu, kterého se výpravy 
projektu HBO tradičně zúčastňují. Před vlastním turnajem proběhl pro hráče vybrané do tréninkové 
skupiny Eurotalents Development šestidenní mezinárodní kemp přímo ve Francii. K účasti na 
kempu byli vybráni dva naši hráči a náročnou herní i kondiční přípravu před turnajem úspěšně 
absolvovali.  Samotný turnaj Euro Mini Champs, kterým v minulosti prošla řada dnešních výborných 
evropských hráčů, se konal v termínu 25.-27.8.2023 a zúčastnila se ho kompletní evropská špička 



ve věkových kategoriích U11 a U13. Trenérsky byl turnaj zajištěn pěti trenéry a zúčastnilo se ho 
celkem 18 hráčů projektu HBO. Turnaj se v každé kategorii hraje v několika stupních a až do 
posledního dne tak bez ohledu na pořadí většina hráčů v soutěžích pokračuje a sbírá tak cenné 
mezinárodní zápasové zkušenosti. Je třeba zdůraznit, že velkou část nákladů nesou rodiče – 
kompletní pobytové náklady na hráče (6000 Kč) - hradili jako spoluúčast. Stejně tak na běžných 
kempech HBO je vždy rodiči hrazena spoluúčast ve výši pobytových nákladů   na dítě v rozmezí 
1500-2500 Kč/osoba/kemp. Umožňuje nám to rozdělit svazové prostředky tak, aby bylo možné pro 
děti uskutečnit více akcí.  

Do závěrečné části o konečné umístění v hlavní soutěži se nakonec probojovalo celkem sedm 
našich hráčů a hráček, kteří tentokrát bohužel do bojů o medailové pozice nezasáhli. V kategorii 
dívek U13 obsadily Lucie Sýkorová 14. místo a Laura Maršíčková 19. místo, v kategorii chlapců U13 
skončil Filip Račák na 21. místě, v kategorii dívek U11 obsadily Ella Budilová 26. místo, Helena 
Kamarádová 27. místo a Kristýna Konečná 30. místa a v kategorii chlapců U11 skončil Tomáš 
Matuška na 32. místě. 

Na začátku sezóny v minulosti opakovaně probíhal výběrový kemp pro nové hráče projektu HBO v 
kategorii U11. Tento kemp byl po dohodě s vedením zrušen, protože součástí turnajů BTM pro 
kategorii U11 jsou nově i testy motoricko-kondiční průpravy. Trenéři projektu HBO se BTM U11 
pravidelně zúčastňují a hráče do projektu vytipují přímo na místě.  V rámci BTM U11 v Praze proběhla 
informační schůzka k projektu HBO se zájemci z řad rodičů i trenérů, předali jsme letáčky s 
informacemi o plánovaných akcích a s kontakty na trenéry projektu HBO.  V prosinci 2023 se pak již 
nově vybraní hráči zúčastnili prvního kempu HBO pro kategorii U11. 

Pro tři chlapce a tři dívky kategorie U13 jsme v rámci reciproční spolupráce v termínu 11.-17.9.2023 
zorganizovali čtyřdenní tréninkový kemp v německém Hannoveru. Sportovní a tréninkové podmínky 
v olympijském centru byly vynikající a na kemp navázal náročný třídenní turnaj ve Wissingenu, který 
je tradiční prověrkou výkonnosti pro hráče německých zemských středisek a pozvaných výprav z 
ostatních zemí. Naši hráči sehráli mnoho velmi kvalitních zápasů a zaznamenali řadu cenných 
výsledků. Jak družstvo dívek ve složení Simona Holubová, Lucie Sýkorová a Laura Maršíčková, tak 
družstvo chlapců ve složení Filip Račák, Dominik Zinke a Matěj Durdis obsadili konečné 4. místo. V 
soutěžích jednotlivců zvítězila ve dvouhře dívek Simona Holubová, Laura Maršíčková obsadila 3. 
místo, nejlepší z chlapců byl Filip Račák, který skončil na 9. místě. V celkovém hodnocení výprav 
jsme obsadili 2. místo.  

V termínu 11.-15.10.2023 se v Plzni uskutečnil první turnaj série ETTU u nás EYS Czech Open. Tohoto 
turnaje se zúčastnili hráči věkových kategorií U15 a U13 a sehráli soutěž družstev i jednotlivců. 
Mezinárodní účast na tomto turnaji byla velmi kvalitní a 8 hráčů a 8 hráček projektu HBO 
absolvovalo celý velmi náročný pětidenní program. Obzvlášť hráči věkové kategorie U13, kterým 
bylo umožněno v soutěžích jednotlivců sehrát současně i turnaj ve věkové kategorii U15, získali 
mnoho zápasových zkušeností. Turnaj byl výborně zorganizován a české barvy se ve výsledkové 
listině rozhodně neztratily. V soutěžích družstev kategorie U13 zvítězilo jak družstvo dívek ve 
složení Laura Maršíčková, Adéla Brhelová, tak družstvo chlapců ve složení Ondřej Morávek, Oliver 
Olejník. V soutěžích jednotlivců se nám dařilo v soutěži smíšených čtyřher kategorie U13, ve které 
zvítězil pár Adéla Brhelová, Ondřej Morávek a Laura Maršíčková s Oliverem Olejníkem obsadili 3. 
místo. Ve dvouhrách se nejvíce dařilo Ondřeji Morávkovi, který obsadil 3. místo ve dvouhře chlapců 
U13, Oliver Olejník skončil ve čtvrtfinále. V kategorii dívek se nejlépe umístily Laura Maršíčková, 
která se probojovala do osmifinále kategorie U13 a Adéla Brhelová do osmifinále kategorie U15.  

Na konci října proběhl první domácí tréninkový kemp HBO pro kategorii U13 ve dnech 26.-29.10.2023 
v Havířově. NTC Havířov opakovaně poskytuje vynikající tréninkové i sportovní podmínky pro konání 
kempů HBO, využíváme i regenerační zázemí – infra kabinu a masérnu. Za vstřícnost a spolupráci 
při konání kempů HBO nezbývá nic jiného než vedení NTC vřele poděkovat.  



V listopadu 2023 se vybraní samoplátci zúčastnili turnajů celosvětové série WTT ve slovenském 
Senci a maďarském Szombathely. V Szombathely postoupila pouze Laura Maršíčková v kategorii 
U15 ze základní skupiny. V Senci se v kategorii U11 umístili Linda Ratajská, která postoupila do 
čtvrtfinále dvouhry dívek a Richard Feber, který se probojoval do čtvrtfinále dvouhry chlapců. V 
kategorii U13 se Laura Maršíčková a Ondřej Morávek probojovali do osmifinále a v kategorii U15 
Adéla Brhelová a Ondřej Morávek postoupili ze základní skupiny.  

V termínu 10.-17.12.2023 se v Havířově uskutečnil další kemp ze série Eurotalents Development. Za 
účasti tří chlapců a tří děvčat proběhly společné mezinárodní tréninky a následně turnaj.  

Na tento kemp navázalo první soustředění HBO pro kategorii U11, kde jsme přivítali i nové účastníky 
projektu. Souběžně proběhl tréninkový kemp pro vybrané hráče kategorie U13. Oběma skupinám se 
na čtyřech tréninkových jednotkách věnovala německá trenérka Lara Broich, která měla také 
přednášku pro zúčastněné trenéry SPS a OTM a studenty trenérské licence. V jedné z tréninkových 
jednotek se tito trenéři zapojili do práce s dětmi a házeli jim zásobník. Za možnost vyzkoušet 
tréninky pod vedením Lary Broich děkujeme trenérsko-metodické komisi, pod jejíž záštitou celá 
akce proběhla. 

Ve dnech 11. – 14. ledna 2024 se uskutečnil úvodní turnaj seriálu WTT Youth Contender 2024 v 
rakouském Linci. Ve dvouhře dívek kategorie U13 se Adéla Brhelová a Laura Maršíčková probojovaly 
do čtvrtfinále, Adéla Brhelová navíc i do osmifinále dvouhry kategorie U15. Ve dvouhře chlapců se 
Ondřeji Morávkovi více dařilo v kategorii U15, kde postoupil do osmifinále. 

První únorový prodloužený víkend jsme zorganizovali další kemp HBO pro kategorii U11, tentokrát v 
Bystřici nad Perštejnem. V této mladší věkové kategorii velká část tréninků probíhá formou 
zásobníku, protože je to pro hráče efektivnější. Rovněž se věnujeme sledování herních dovedností, 
techniky a provádíme kondiční testy. 

Ve dnech 21.-25.2.2024 se čtyřčlenná výprava hráčů HBO zúčastnila dalšího turnaje série EYS – 
tentokrát druhého ročníku Croatia open v chorvatském Osijeku. V soutěži smíšených družstev 
obsadil český tým výborné třetí místo za vítězným týmem Polska a druhými Rumuny. Ve dvouhře 
U13 se nejvíce dařilo Ondřeji Morávkovi, který v silné konkurenci získal stříbrnou medaili. V soutěži 
děvčat U13 se dostaly až do čtvrtfinále Zuzana Ondračková a Laura Maršíčková, která jen velmi 
těsně v souboji o medaili podlehla polské soupeřce. Stejně tak jako na turnaji v Plzni, umožnil 
systém soutěže odehrát dětem ve věkové kategorii U13 i turnaj jednotlivců U15. Program byl pro 
děti náročný, ale všechny ho zvládly výborně a odvezly si cenné mezinárodní zápasové zkušenosti. 
Na tento turnaj rodiče hráčů platili spoluúčast 5000 Kč.  

V termínu od 28.2. do 6.3. se Laura Maršíčková a Ondřej Morávek účastní tréninkového kempu v 
rámci výběrového Eurotalents Development Camp v rumunském Izvorani plně hrazeného z 
prostředků ETTU. 

V termínové listině jsou dále 21.-24.3.24 kemp HBO U13 v Havířově a na stejném místě navazuje 
Eurotalents Selection camp – výběrový kemp pro ročníky 2012 a mladší do programu Eurotalents 
Development pro sezónu 2024/2025.  

V dubnu se v termínu 20.-21.4.uskuteční kemp HBO U11 a 22.4.proběhne kontrolní turnaj šesti 
vybraných chlapců a stejného počtu dívek především s cílem konkretizace nominací na MEJ U13.  

Začátkem května od 1.do 5.5. proběhne intenzivní přípravný kemp hráčů nominovaných na ME U13, 
které se uskuteční od 22.-26.5.v rumunské Bukurešti. Na konec května je rovněž plánovaný WTT v 
Havířově a Berlíně. Účast hráčů HBO se bude odvíjet od toho, kdo bude reprezentovat na ME U13, 
protože akce na sebe bezprostředně navazují. 

V červnu jsou plánované dva kempy HBO: 9.-11.6.24 pro kategorii U11 a ve dnech 18.-20.6. pak bude 
probíhat kemp pro hráče kategorie U13 s účastí hráčů z německého Niedersachsenu.  



Na všech kempech se kromě důrazu na stolně-tenisové dovednosti a tréninku podání a příjmu, 
pečlivě věnujeme kondiční přípravě, strečinkovým a kompenzačním cvičením, učíme děti 
jednoduché prvky jógy a zaměřujeme se na i dýchací cvičení, aby poznaly, že tréninkový proces je 
opravdu komplexní záležitost a pokud ho tak nebudou vnímat, dříve nebo později se dostaví 
zdravotní problémy jako následek rané specializace a jednostranné zátěže. V tomto smyslu vše 
komunikujeme i s oddílovými trenéry a rodiči hráčů.  

Jako skutečně progresívní je třeba zmínit reálné propojení projektu HBO s trenéry v oddílech 
pracujících se špičkami věkových kategorií U11 a U13 a jejich rodiči. Trenéři HBO navazují kontakty a 
vyměňují si informace i s nadějemi ze zatím druhého výkonnostního sledu, protože obzvlášť v 
kategorii U11 nemohou být měřítkem výkonnosti jen konkrétní výsledky na turnajích, ale také 
všeobecná pohybová připravenost a tréninkové podmínky a doba, která uplynula od začátku 
systematického tréninku jednotlivých hráčů. Forma spolupráce mezi trenéry HBO a oddílovými 
trenéry a rodiči je mimo jiné založena na konzultacích plynoucích z videosekvencí natočených na 
BTM ČR i jednotlivých kempech HBO. Společně konzultujeme důležité aspekty jako je herní projev, 
technika, komplexnost přípravy hráčů, jejich zdravotní stav, propojení školy a sportovní přípravy a 
spoluúčast a podporu rodiny. 

Závěrem lze konstatovat, že projekt HBO je jakýmsi otevřením dveří do mezinárodního stolního 
tenisu, malý stupínek směrem ke kadetským a juniorským reprezentačním výběrům. Přínosem 
projektu jsou jednak první mezinárodní starty a zápasové zkušenosti a na domácích kempech 
kromě intenzivní sportovní přípravy také tvoření týmového ducha, odbourávání mezi oddílových 
konkurenčních bariér vzniklých na BTM a zvýšení tréninkových objemů jak ve stolním tenise, tak 
např. i v oblasti kondiční přípravy, na kterou v oddílové praxi mnohdy nezbývá čas.  

 

 Komise řešila pokuty za neplnění podmínek aktivní mládeže u ligových oddílů v souladu se 
soutěžním řádem. 

 

Olympiáda dětí a mládeže proběhne v 23.06. – 27.06.2024 v Českých Budějoviccích. 
Prostřednictvím předsedkyně probíhají aktivní přípravné práce s pořadatelem, kterým je pro náš 
sport KSST Jihočeského kraje zastoupený panem Pavlem Hložkem. 

 

Zápisy z jednání KM ČAST, mládežnické výsledky jsou bezodkladně zveřejňovány na webu 
www.ping-pong.cz. 

  

Na závěr bych chtěla poděkovat nejenom členům výkonného výboru za spolupráci, ale také mnoha 
zástupcům jiných komisí – trenérsko-metodické, vrcholového sportu, registrační a informační, 
rozhodčích. S jejich spoluprací dokážeme pozvedávat (pevně tomu věřím) úroveň námi 
připravovaných akcí. 

 

Hana Valentová       Na Kladně dne 11. 03. 2024 

předsedkyně KM ČAST 

  

http://www.ping-pong.cz/


 
 

Předkládám Vám zprávu o činnosti Registračně informační komise České Asociace stolního tenisu 
(RIK ČAST) za rok 2023. Během roku 2023 pracovala komise ve složení předseda – Miroslav Henžel, 
členové Pavel Halas a Václav Herout. V závislosti na plánované změně koncepce komise přijali práci 
v komisi noví členové, a to Jiří Fausek a Tomáš Režný, kteří nahradili Pavla Halase a Václava Herouta. 
Pavel Halas a Václav Herout přijali v rámci Registrační komise pozici externích konzultantů pro 
Soutěžní řád. Pro komisi pracovali 2 externí programátoři, kteří zajišťovali bezproblémový chod 
celého systému (STIS, Registr a Metodický web). Od nového roku 2024 převzal roli hlavního 
programátora Tomáš Režný. Marek Záškodný, z důvodu pracovního vytížení, spolupracuje v 
menším rozsahu a na specifických úkolech. V současnosti je jeho hlavní úkol dokončení mobilní 
aplikace, která je v neveřejném testovacím provozu. 

 

Pro rok 2023 jsme si stanovili několik cílů, z nichž některé byly úspěšně splněny, zatímco jiné 
částečně nebo z kapacitních důvodů zůstaly nedokončeny. Mezi splněné cíle patří zapracování 
funkcí základních žebříčků do Registru s výstupem ve STISu, dokončení úprav přihlášek na turnaje, 
rozšíření statistik ve STISu pro hráče, družstva, utkání a soutěže, dále statistiky pro srovnání hráčů, 
tiskové výstupy a výstupy některých stránek do Excelu. V Registru se podařily zapracovat exportní 
výstupy pro kluby na základě požadavků Národní sportovní agentury pro Rejstřík sportu. Byly 
zapracovány evidenční poplatky k seznamům rozhodčích a trenérů, dále se v Registru 
implementoval soubor pro úpravy fotografií a obrázků do velikosti 2MB, původně jen 100kb a další 
funkce. Během roku jsme se snažili dokončit mobilní aplikaci. Bohužel z kapacitních důvodů a 
pracovního vytížení se aplikaci nepodařilo dokončit. V současnosti je rozpracovaná v testovacím 
režimu Android a iOS. Kromě stanovených cílů jsme se věnovali i dalším úkolům, které nebyly 
v plánu, ale vyplynuly z jiných úkolů, Např. rozšíření API (prostředek pro komunikaci mezi webovými 
prostředky) pro náborový web, sportradar.cz a sportmap.cz. Sportradar.cz a Sportmap.cz jsou 
webové stránky s informacemi o sportu, přesněji kam za sportem. V neposlední řadě se 
programátoři věnovali běžné údržbě celého systému.  

 

Pro rok 2024 jsme si stanovili nemalé cíle. Jedním z hlavní cílů je dokončit mobilní aplikaci, která je 
rozpracovaná od roku 2022 a z kapacitních důvodů není stále dokončena. Dále je nutné vytvořit 
nové prostředí pro evidenci tréninkových center mládeže (TCM). Evidence TCM, hráčů a trenérů v 
centrech, včetně jejich aktivit je od letošního roku novou povinností zadávat do RS NSA. Součásti 
této povinnosti jsou nové soubory pro importovaní požadovaných informací, čímž musíme upravit 
exportní soubory z CR ČAST. Dalším důležitým úkolem je vyřešit průchodnost dat v databázi CR 
v době největšího zatížení, tj. v době mistrovských utkání, kdy návštěvnost webové stránky STIS je 
v průměru 15 tisíc uživatelů za den. S průchodnosti dat úzce souvisí systém delegací rozhodčích 
v návaznosti na on-line zápisy a tím změna, úprava on line zápisů. V neposlední řádě nás čeká 
nutnost přechodu programovacího jazyka php. 7 na vyšší verzi. 

 

Závěrem chci poděkovat Pavlu Halasovi a Václavu Heroutovi za jejich práci v komisi a současně 
děkuji za ochotu a chuť spolupracovat jako externí konzultanti v oblasti Soutěžního řádu. 
Poděkování patří i novým členům komise za jejich aktivní zapojení do práce komise. 

 



Nemalé poděkování patří všem, kteří trpělivě snášeli některé nedostatky v oblasti IS ČAST, také 
těm, kteří zasílali připomínky, podněty a nápady na vylepšení. Děkuji kolegům z dalších komisí a 
poděkování patří členům Výkonného výboru za podporu a vytváření podmínek pro práci komise.  

 

V Ostravě dne 9.3.2024 

 

Miroslav Henžel 

  



 
 

Členové mediální v roce 2023 byli: 

Martin Kučera (Předseda MK do července 2023) 
Lukáš Foff (pověřen řízením MK od srpna 2023, Ping-pong TV) 
Jaroslav Odstrčilík (web, foto) 

Michal Henžel (PingCast, Fanshop) 

Daniel Kinc (sociální sítě) 

Daniel Ryl (Marketingové minimum) 

Adam Procházka (Operativně PingCast, web) 

 

Mediální komise v roce 2023 zaznamenala velkou změnu, když po sezóně 2022/23 skončil 
předseda MK Martin Kučera. Následně byl pověřen jejím řízením Lukáš Foff. Na fungování MK to 
však nemělo zásadní vliv, neboť všichni členové byli roky vedeni k samostatné zodpovědnosti za 
své projekty. Jejich koordinace probíhá na pravidelných měsíčních poradách. 

 

Největší výzvou za uplynulý rok byla pro MK správná komunikace a propagace historicky prvního 
Superfinále, které se konalo 5.5. v Praze. I díky tomu sledovala utkání mezi HB Ostrov a El Niněm 
historicky největší návštěva na extraligové utkání. Dalším vrcholem bylo pokrytí MEJ, na kterém 
naši hráči zaznamenali řadu úspěchů. 

 

Nově byl také vyzkoušen tzv. Media day pro kluby z Extraligy mužů. Ten se uskutečnil před startem 
soutěže v Olomouci, kde byly nafoceny profesionální fotografie, natočena krátká videa a GIFy, 
které se během roku používají na sociálních sítích a v TV přenosech z Extraligy. Media day tak, jak 
byl naplánován, proběhl výborně. MK však vzala v potaz zpětnou vazbu od klubů a pokusí se do 
dalších ročníků tento den ještě vylepšit. Snahou MK bude, aby účast na Media day byla – pokud 
možno – povinná pro všechny hráče základních kádrů v Extralize. 

 

V roce 2023 mimo jiné mediální komise zajišťovala následující: 

Kompletní textové zpravodajství na webu ping-pong.cz. Na turnaji ME U21 byla navíc vyzkoušena 
nová strategie pokrývání významných evropských či světových turnajů, která on-line mapuje dění 
v místě konání turnaje. Čtenáři si tak mohli prakticky non-stop číst výsledky a ohlasy českých 
hráčů, sledovat zajímavé grafiky, fotky a videa, a to vše každý den v jednom článku. V tomto velice 
kladně hodnoceném modelu bude MK pokračovat na nejvýraznějších turnajích i nadále. 

 

Pravidelné zajišťování TV přenosů z Extraligy mužů na kanálech ArenaSport, ČT Sport plus a Ping-
pong TV včetně zajištění pravidelných reportáží z těchto utkání ve Sportovních zprávách či BBV na 
ČT. Občasné zajištění TV přenosů také z Extraligy žen, a to včetně finálové série. 

 

Koordinace platformy Ping-pong TV a jejího webu, spolupráce s kluby na zveřejňování streamů 
z jednotlivých utkání.  



 

Zajištění komunikace na sociálních sítích s důrazem na Instagram, Facebook, TikTok a občas také 
na twitteru. Využívání spoluprací s jednotlivými kluby a tím zvyšování jejich dosahu. 

 

Vystřihnutí a využití fantastické výměny mezi Širučkem a Wangem, díky čemuž se toto video stalo 
s více než 66 milióny zhlédnutí jedním z nejsledovanějších českých sportovních videí na TikToku 
v historii.  

  

Produkce a komunikace vlastního podcastu s názvem PingCast.  

 

Pokračování v projektu Marketingové minimum pro kluby z Extraligy mužů, který má od začátku 
sezóny 2023/24 na starosti specializovaný externí pracovník Daniel Ryl.  

 

Inzerování v časopise COACH. 

 

Kompletní mediální pokrytí všech velkých turnajů, které se konaly na území ČR v roce 2023 
(Olomouc, Havířov, Plzeň), MČR a samozřejmě také BTM.  

 

Zpracoval: Lukáš Foff, pověřen řízením mediální komise 

  



 

 

Komise v roce 2023 se scházela 1x měsíčně ve složení Jaroslav Hadrava (předseda), Jaromír Němec 
a Pavel Zahálka (členové s právem hlasu) a dále Zbyněk Lambert a Petr Svatoš. Schůzí se také 
účastnil většinou čestný předseda ČAST Zbyněk Špaček, nebo předseda ČAST Nikolas Endal. 

Z každé schůze byl proveden zápis, který je rozesílán na členskou základnu a uveřejněn na webu.  

Na konci roku 2023 došlo ve složení komise ke dvěma změnám, Pavel Zahálka na vlastní žádost 
ukončil činnost a byl nahrazen Andreou Macurovou, Petr Svatoš byl odvolán STK vozíčkářů a 
nahrazen Jiřím Suchánkem. 

Začátkem roku 2023 byly zprovozněny nové webové stránky, napojené přímo na oficiální 
www.ping-pong.cz. Stránky slouží jako výsledkový servis s archívem několik let zpět. Obsahují 
přihlašovací formuláře na jednotlivé akce, kalendář všech akcí. Informace o reprezentačním týmu, 
seznam oddílů. Stránky mají i odkaz na fotogalerii na Zoneramě a na facebookový profil, v březnu 
2024 jsme založili nově i instagramový účet a sekci video, kde ukládáme záznamy zápasů 
reprezentantů na mezinárodních akcích. 

 

Financování 

Rozpočet na rok 2023 činil 3,7 mil. Kč, příjmová strana rozpočtu byla tvořena pouze státními 
prostředky od NSA. Odhadované náklady byly 2,9 mil. Kč na reprezentaci, 225 tisíc příspěvek na 
pořádání akcí a 560 tisíc Kč na činnost komise.  

 

Výsledovka 2023 

 
 

Celkové hospodaření skončilo s mírným přebytkem, který bude převeden do roku 2024. 



 

Rozpočet na rok 2024 byl vytvořen ve výši 4,1 mil. Kč. 3,4 mil. Kč je určeno na reprezentaci, 175 tisíc 
Kč na pořádání akcí a 560 tisíc Kč na činnost komise. Vzhledem ke změnám v dotačních výzvách od 
NSA však bude nutné navýšit částku na pořádání akcí. O přesném navýšení bude rozhodnuto 
koncem března. Prioritou rozpočtu je nominace co nejvíce hráčů na paralympijské hry do Paříže a 
co nejlepší výchozí pozice (žebříčkové postavení) pro losování. 

 

Reprezentace 

Od roku 2023 je reprezentační tým rozčleněn do 3 kategorií. Kategorie A jsou hráči, kteří 
žebříčkově, nebo výsledkově splňují nominaci na paralympijské hry. Kategorie B jsou hráči, kteří se 
nachází v první polovině světového žebříčku a kategorie C (junioři) hráči do 23 let, nebo do 7 let po 
úrazu. Pro rok 2024 je tvořen reprezentační kádr 19 hráči (5 kategorie A, 8 hráčů kategorie B a 6 
hráčů kategorie C). 

Reprezentační tým v roce 2023 na světových pohárech 5 zlatých, 6 stříbrných a 21 bronzových 
medailí. Vrcholnou akcí roku bylo Mistrovství Evropy v britském Sheffieldu, kde stříbrnou medaili ze 
soutěží jednotlivců získal Filip Nacházel a bronzovou Denisa Macurová.  

Filip Nacházel byl vyhodnocen jako nejlepší hráč roku 2023 se ziskem 6 medailí z mezinárodních 
akcí. 

 

Fyzio tým 

Na základě výběrového řízení byl na začátku roku 2023 složen nově fyzio tým ve složení Marie 
Šafrhansová – fyzioterapeut – vedoucí týmu, Pavel Horák – fyzioterapeut, Michaela Hladišová – 
masér. Člen týmu se účastní každé reprezentanční akce. Fyzio tým také s hráči začal velmi aktivně 
pracovat i během sezóny. Pro většinu je to naprosto nová zkušenost, která jim otevírá zásadní 
prostor pro zlepšení svých pohybových dovedností a řešení zdravotních problémů spojených 
s jednostranným přetěžováním postiženého těla. 

 

Trenérský tým 

Pracuje ve složení Milan Jašek, Andrea Macurová a Vojtěch Rozínek. Velkým úspěchem bylo 
uvedení Milana Jaška v lednu 2024 do síně slávy Českého olympijského výboru za jeho dlouholetou 
práci pro stolní tenis PARA.  

Na základě spolupráce s trenérsko-metodickou komisí připravujeme krátký blok, který bude 
zařazen do školení trenérské licence B, s cílem rozšířit povědomí o specifikách stolního tenisu 
PARA a nalezení případných zájemců o větší specializaci. Konkrétněji také najít zájemce ve větších 
oddílech, kteří by se do budoucna trenérskou činností pro stolní tenis PARA zabývali. 

 

Sportovní centrum Nymburk 

Komise PARA má jako jeden z hlavních cílů na zkvalitnění přípravy reprezentantů zapojení do 
evropského „kolotoče“ tréninkových kempů, které probíhají po celém kontinentě. Každá země má 
k dispozici na domácí půdě vhodné středisko, které splňuje náročné podmínky na vybavení haly, ale 
i na bezbariérovost. Na našem území jsme našli vhodné místo ve sportovním centru Nymburk. Toto 
centrum nabízí velmi kvalitní bezbariérové ubytování v dostatečném množství, včetně stravování a 
zázemí na regeneraci. Centrum se nám podařilo vybavit 8 stoly vhodnými pro hru vozíčkářů. První 
soustředění proběhlo koncem února k velké spokojenosti všech zúčastněných. Další plánované 



akci již budeme recipročně nabízet i týmům ze zahraničí, především pak z Polska, Slovenska a 
Srbska, se kterými máme dlouholeté dobré vztahy. 

 

Tým klasifikátorů 

V loňském roce se nám podařilo také vyškolit trojici zájemců na Taiwanu na level 1, členové týmu 
hned začali pracovat na národních klasifikacích pro nové hráče a přípravě nových reprezentantů na 
následující rok, včetně velmi důležitých žádostí na reklasifikaci špatně zařazených hráčů. V roce 
2024 je již přihlášen pan Sedláček na navazující kurz Level 2–3, který proběhne v Černé Hoře 
v květnu. V případě úspěšného absolvovaní se již bude moci účastnit v roli klasifikátora i 
mezinárodních turnajů. Náklady v roce 2023 byly plně hrazeny z rozpočtu Českého 
paralympijského výboru.  Tuto činnost sdílíme zároveň i se Slovenským paralympijským výborem, 
který v současné době žádného vlastního klasifikátora nemá. 

 

Paralympijské hry Paříž 

Aktuální situace po předposledním kvalifikačním turnaji ve Španělsku, jistou účast mají Filip 
Nacházel a Jiří Suchánek, oba ještě navíc bojují o 4. místo ve světovém žebříčku a tím i 
výhodnějšímu nasazení. O poslední postupové místo ze žebříčku nadále bojují Petr Svatoš a Denisa 
Macurová, o jejich nominaci rozhodne až poslední turnaj na konci března v Polsku. 

Ostatní hráči nemají žádnou šanci se nominovat ze žebříčku. Jejich poslední šancí bude květnová 
doklasifikace v Thajsku, kde vítěz kategorie má zajištěnou nominaci. V rozpočtu máme připravené 
finanční prostředky na podporu čtyřech hráčů. 

 

Plán přípravy na PH Paříž bude upřesněn po oznámení finální nominace, aktuálně jsou již 
domluvené 2 tréninkové kempy v Polsku, soustředění v Hodoníně a finální příprava v Nymburce. 

 

Domácí soutěže 

V roce 2023 se podařilo uspořádat všechny akce podle kalendáře. Velmi příznivě bylo hodnoceno 
společné Mistrovství České republiky jednotlivců v Hodoníně. Samostatně proběhlo dvoukolově 
Mistrovství ČR 3členných družstev (Liga bez bariér) pro kategorie TT6 – TT11 (Klučov, Hradec 
Králové) a mistrovství pro kategorie TT1 – TT5 v Jilemnici. 

Jednou z nejdéle fungujících soutěží je celoroční Český pohár pro TT1-TT5, v roce 2023 bylo 
pořádáno 9 kol, kterých se účastnilo cca 60 vozíčkářů. 

Tento model byl prvně použit i pro kategorie TT6 – TT11. Podařilo se uspořádat 3 kola (Plzeň, 
Hodonín, Řepy). Průměrně se účastnilo 20 hráčů. 

Velmi kvalitně obsazená ze zahraničí byla opět Středoevropská liga v Hodoníně (aktuálně turnaj 
čtyřher). K vidění byl kompletní reprezentační tým vozíčkářů ze Slovenska, Srbska. Ozdobou byla 
účast i aktuální světové jedničky v TT2 Poláka Czupera. 

Pro kategorie stojících se uskutečnily také již tradiční turnaje 3členných družstev v Jánských 
Lázních a Hradci Králové. 

Kalendář pro rok 2024 není dosud finální, hledá se především pořadatel pro MČR 3členných 
družstev pro vozíčkáře. Bohužel v letošním roce se nebude konat Český pohár v Pardubicích a 
Jilemnici. STK vozíčkářů hledá možnosti, jak tyto turnaje nahradit, momentálně se řeší možnost 
využití zázemí v Nymburce. 



 

Národní registr hráčů 

Dalším cílem komise pro rok 2024 je vytvoření registru hráčů, který bude umožňovat evidenci všech 
údajů, které jsou potřebné a někdy i rozdílné oproti potřebám registru „zdravých“ hráčů. Jedná se 
především o evidenci zařazení do klasifikačních tříd, ať už národní, nebo mezinárodní. Evidenci 
klubů tělesně postižených, provázání hráčů v těchto klubech s registrem svazu, jehož jsou již ve 
velké míře členy prostřednictvím oddílů ČAST. Finální řešení platné rok 2024 bude formou databáze 
v MS Excel. Do budoucna se bude hledat cesta využití oficiálního registru svazu. 

V seznamu aktivních hráčů, který byl vypracován pro NSA a bude sloužit i k našemu národnímu 
registru, je evidováno 126 hráčů s věkovým průměrem 50 let. Což není vůbec uspokojivé číslo do 
budoucna.  

 

        V Plzni 17. 3. 2024 

        Jaroslav Hadrava 

        Předseda PARA komise pro stolní tenis 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 


